

(c) As regards the petitioners' statement that African workers and unemployed are sunk in illiteracy, there are facilities in Douala for adult education;

8. *Suggests* that the illiterate persons to whom the petitioners refer should avail themselves of the facilities available for adult education;

9. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioners the text of the resolution adopted by the Council<sup>12</sup> on the petition from Mr. Félix Song (T/PET.5/249) as well as the other relevant documentation.

561st meeting,  
15 July 1954.

**1040 (XIV). Petition from Mr. J. Emile Kohn  
(T/PET.5/226)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. J. Emile Kohn concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/226, T/OBS.5/26, T/L.470),

*Considering* that the petitioner has asserted that members of the Union des populations du Cameroun have met with obstacles in receiving passports and visas to enable them to travel abroad,

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its representative, to the effect that the Administration has never refused for political reasons the issue of a passport and that no discrimination of any kind is shown against members or sympathizers of the Union des populations du Cameroun;

2. *Further draws the attention* of the petitioner to the fact that the Trusteeship Council will consider the political situation of the Territory as a whole at its fifteenth session during its examination of the annual report on the Territory for 1953.

556th meeting,  
12 July 1954.

**1041 (XIV). Petition from Mr. Joël Kouang  
(T/PET.5/228 and Add.1 and 2)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Joël Kouang concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/228 and Add.1 and 2, T/OBS.5/30, T/L.481),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its representative, in particular that:

(a) The Administration has inquired carefully into his claim to a plot of land at Eséka, but the petitioner has been unable to substantiate his claim;

<sup>12</sup> Resolution 1054 (XIV).

c) En ce qui concerne la déclaration des pétitionnaires selon laquelle les travailleurs africains et les chômeurs sont plongés dans l'analphabétisme, qu'il existe à Douala des facilités pour l'instruction des adultes;

8. *Suggère* que les illettrés mentionnés par les pétitionnaires devraient profiter des facilités offertes à l'instruction des adultes;

9. *Invite* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires le texte de la résolution adoptée par le Conseil<sup>12</sup> au sujet de la pétition de M. Félix Song (T/PET.5/249), ainsi que toute autre documentation s'y référant.

561ème séance,  
le 15 juillet 1954.

**1040 (XIV). Pétition de M. J. Emile Kohn  
(T/PET.5/226)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. J. Emile Kohn concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/226, T/OBS.5/26, T/L.470),

*Considérant* que, d'après le pétitionnaire, les membres de l'Union des populations du Cameroun auraient eu des difficultés à obtenir des passeports et visas pour voyager à l'étranger,

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant, d'où il résulte que l'Administration n'a jamais refusé la délivrance d'un passeport pour des raisons politiques et qu'il n'existe pas de discrimination à l'encontre des membres ou sympathisants de l'Union des populations du Cameroun;

2. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur le fait qu'à sa quinzième session le Conseil de tutelle étudiera la situation politique du territoire dans son ensemble, lorsqu'il examinera le rapport annuel sur l'administration du territoire pour 1953.

556ème séance,  
le 12 juillet 1954.

**1041 (XIV). Pétition de M. Joël Kouang  
(T/PET.5/228 et Add.1 et 2)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Joël Kouang concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/228 et Add. 1 et 2, T/OBS.5/30, T/L.481),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant, d'où il ressort notamment:

a) Que sa revendication relative à un terrain situé à Eséka a fait l'objet d'une enquête approfondie de la part de l'Administration, mais que le pétitionnaire n'a pas pu établir le bien-fondé de sa réclamation;

<sup>12</sup> Résolution 1054 (XIV).